

耐火材料®

双月刊

REFRACTORIES

申江

申江牌混练机

总有一款适合你



R11-R22



R09



R05



R03



R02

广告

建湖申江机械有限公司

地址：江苏省建湖经济开发区永兴路188号
电话：0515-8616 6698 传真：0515-8616 6686
手机：13851317950 邮箱：13851317950@163.com
网址：www.jhsjjx.com



主管、主办
中钢集团洛阳耐火材料研究院有限公司

万方数据

2021 · 3 | 6月出版

第55卷 (总第369期)

目次

研究开发

- 185 颗粒组成对 ρ - Al_2O_3 结合刚玉质浇注料抗爆裂性能的影响王欢, 王战民, 冯海霞, 柳军, 曹迎楠, 许应顺
- 190 MgCO_3 微粉对刚玉质弥散型透气砖性能的影响邱鑫, 张仕鸣, 康国卫, 贾全利, 刘新红
- 194 骨料密度对高纯氧化锆制品性能的影响谭清华, 孙红刚, 杜一昊, 张涛, 王晗, 闫双志
- 198 柠檬酸盐络合物前驱体法制备TiN粉体覃星, 张锦化, 王景然, 倪月娥, 柯昌明
- 203 过滤用粉煤灰多孔陶瓷的制备及其渗透性能陈浩, 伍子豪, 海万秀, 徐照芸, 姜木俊, 韩凤兰
- 207 含磷高钠煤渣对高铬砖的侵蚀研究李丹, 范沐旭, 冯志源, 方旭, 王晗
- 213 Co_2O_3 对制备 CaZrO_3 性能的影响张汪年, 邓宁, 许欢, 赵亚军, 鞠银燕
- 217 铝板带连铸连轧铸嘴板材制备及可加工性能的研究王自强, 王冬冬, 杨敏, 王刚, 黄佳原, 周慧君
- 221 电熔致密刚玉和板状刚玉对刚玉-莫来石材料结构与性能的影响侯晓静, 李志刚, 张振燕

生产应用

- 226 高炉炉底用炭质浇注料的研究与耐用性能分析徐国涛, 向武国, 刘黎, 张彦文, 周旺枝, 张洪雷
- 230 利用天然镁橄榄石制备轻质原料的工艺研究及其应用孟超, 孟庆新, 李晓龙, 蔡翔宇, 高文科, 陈秋阳
- 235 大型CFB锅炉高温分离器耐磨砖墙存在问题及改进措施代泽华, 龚莲辉, 龚兴利, 营利萍, 辛胜伟
- 240 “一包到底”铁水包漏铁事故分析及对策王凯, 鲁俭, 魏继东, 李宏伟

综合评述

- 244 氮化钛纳米材料制备及其光热转换应用的研究进展曹云波, 梁峰, 王森, 何江锋, 王晓函, 郝嫻, 张海军
- 251 含碳耐火浇注料的研究现状杨守磊, 丁冬海, 肖国庆
- 258 稀土锆酸盐热障涂层材料的研究进展李迪, 李享成, 朱颖丽, 陈平安, 朱伯铨
- 264 Al_2O_3 - ZrO_2 -C质滑板材料的研究进展王子昊, 张婧, 王珍, 凌永一, 高金星, 刘新红
- 272 煤系高岭土在耐火材料中的应用周丽, 冯琦, 李远兵, 李永全, 柴俊兰

综合信息

《耐火材料》杂志“纪念钟香崇院士诞辰100周年”专题征稿启事(225); 关于稿酬支付方法的说明(229)

Contents

- 185** Effect of particle size distribution on explosive resistance of ρ - Al_2O_3 bonded corundum based castables
Wang Huan, Wang Zhanmin, Feng Haixia, Liu Jun, Cao Yingnan, Xu Yingshun
- 190** Effect of MgCO_3 micropowder on properties of corundum based dispersive purging plugs
Qiu Xin, Zhang Shiming, Kang Guowei, Jia Quanli, Liu Xinhong
- 194** Effect of aggregate density on properties of high purity zirconia products
Tan Qinghua, Sun Honggang, Du Yihao, Zhang Tao, Wang Han, Yan Shuangzhi
- 198** Preparation of titanium nitride powders by citrate complex precursor method
Qin Xing, Zhang Jinhua, Wang Jingran, Ni Yue'e, Ke Changming
- 203** Preparation and permeation properties of fly ash based porous ceramics for filtration
Chen Hao, Wu Zihao, Hai Wanxiu, Xu Zhaoyun, Jiang Mujun, Han Fenglan
- 207** Degradation of high chrome bricks by phosphorus containing high sodium coal slag
Li Dan, Fan Muxu, Feng Zhiyuan, Fang Xu, Wang Han
- 213** Influence of Co_2O_3 on properties of prepared CaZrO_3
Zhang Wangnian, Deng Ning, Xu Huan, Zhao Yajun, Ju Yinyan
- 217** Preparation and machinability of nozzle plates for aluminum strip continuous casting and rolling
Wang Ziqiang, Wang Dongdong, Yang Min, Wang Gang, Huang Jiayuan, Zhou Huijun
- 221** Effect of electro-fused dense corundum and tabular alumina on structure and properties of corundum-mullite refractories
Hou Xiaojing, Li Zhigang, Zhang Zhenyan
- 226** Research and durability analysis of carbonaceous castables for blast furnace bottom
Xu Guotao, Xiang Wuguo, Liu Li, Zhang Yanwen, Zhou Wangzhi, Zhang Honglei
- 230** Preparation and application of light-weight raw materials from natural forsterite
Meng Chao, Meng Qingxin, Li Xiaolong, Cai Xiangyu, Gao Wenke, Chen Qiuyang
- 235** Problems and measures of wear-resistant brick wall of high temperature cyclone in a large CFB boiler
Dai Zehua, Gong Lianhui, Gong Xingli, Ying Liping, Xin Shengwei
- 240** Analysis and countermeasures of ladle iron leakage accident of "one ladle to the end"
Wang Kai, Lu Jian, Wei Jidong, Li Hongwei
- 244** Preparation of TiN nanomaterials and their photothermal conversion applications
Cao Yunbo, Liang Feng, Wang Sen, He Jiangfeng, Wang Xiaohan, Hao Xian, Zhang Haijun
- 251** Research status of carbon-containing refractory castables
Yang Shoulei, Ding Donghai, Xiao Guoqing
- 258** Research progress of rare-earth zirconate thermal barrier coatings
Li Di, Li Xiangcheng, Zhu Yingli, Chen Ping'an, Zhu Boquan
- 264** Research progress of Al_2O_3 - ZrO_2 -C slide plate material
Wang Zihao, Zhang Jing, Wang Zhen, Ling Yongyi, Gao Jinxing, Liu Xinhong
- 272** Application of coal series kaolin in refractories
Zhou Li, Feng Qi, Li Yuanbing, Li Yongquan, Chai Junlan

Sponsor : Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd.(LIRR)

Editor and Publisher : The Editorial Board of NAIHUO CAILIAO

Editor-in-chief : PENG Xigao

Add : 43 Xiyuan Road, Luoyang, Henan 471039, China

Tel : +86-379-64205959 Fax : +86-379-64205970

E-mail : nhcl@nhcl.com.cn

Web Site : <http://www.nhcl.com.cn>, www.china-refractories.cn

Subscription rate :

Print : USD 150 (overseas, including air mail postage)

Digital : USD 100 (overseas)

Sponsored by Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd. (LIRR), established in 1966, **Naihuo Cailiao (Refractories)** is the only technical journal in Chinese in China's refractories industry that reports current situations of the R & D, production and application of refractories in China together with the development status and trend of refractories science and technology abroad. **Naihuo Cailiao** is published bimonthly and distributed both at home and abroad with the annual distribution circulation of about 20 thousand copies.

Naihuo Cailiao also affords space for advertisement which is beneficial to the manufacturers and users home and abroad to establish connection, to promote production and sales, and especially to help foreign companies share China's market.